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Вжити заходів до під-
вищення персональної
відповідальності керівни-
ків підприємств і компа-
ній галузі за невиконання
норм і зобов’язань чинної
Галузевої угоди та колек-
тивних договорів. Внести
відповідні зміни до кон-
трактів з ними. З такою
пропозицією до соціаль-
них партнерів — Мініс-
терства енергетики та
вугільної промисловості
України, Національної ак-
ціонерної компанії «Наф-
тогаз України» звернулися
делегати V З’їзду Проф-
спілки працівників наф-
тової і газової промисло-
вості України, що відбувся
9 грудня у Києві. У форумі
взяли участь заступник
Голови ФПУ Сергій Украї-
нець, Голова НАК «Нафто-
газ України» Андрій Ко-
болєв, Голова Профспілки
працівників атомної енер-
гетики та промисловості
України Валерій Матов. 

Це звернення стало ло-
гічним підсумком жвавого
та зацікавленого обгово-
рення під час форуму си-

туації в галузі та завдань,
які стоять зараз перед
профспілками у справі
соціально-економічного
захисту її працівників. Зі
звітною доповіддю Цент-
ральної ради Профспілки
виступив її Голова Володи-
мир Дмитришин. У допові-
ді та виступах делегатів і
гостей форуму зазнача-
лося, що у звітному періо-
ді діяльність Центральної

ради профспілки, проф-
спілкових організацій та їх
виборних органів прохо-
дила в складних соціаль-
но-економічних і політич-
них умовах. Перманентна
зміна політичної влади в
країні та військовий кон-
флікт на сході України при-
звели до кардинальних
змін, погіршення фінансо-
во-економічних показни-
ків роботи усіх підпри-

ємств, відчутного змен-
шення купівельної спро-
можності заробітної плати
та так і нездійсненних споді-
вань трудових колективів на
припинення руйнації галузі.
Різко впав транзит газу, не-
помірно збільшилася рен-
та на видобуток вуглеводів.
Безлад із продовженням
ліцензій та експлуатацією
перспективних родовищ.
(Закінчення на 2-й стор.)

ЗАХИСТИМО ТИХ, ХТО ЗАХИЩАЄ НАС!

У КОЛЕГ-ЕНЕРГЕТИКІВ: ВІДБУВСЯ V З’ЇЗД НАФТОГАЗПРОФСПІЛКИ УКРАЇНИ

КОЛЕКТИВНІ ДОГОВОРИ ТА УГОДИ —
ОСНОВА СОЦІАЛЬНОГО ЗАХИСТУ ПРАЦІВНИКІВ

Хмельницькі атомники продовжують надава-
ти допомогу українським військовим, які від-
стоюють цілісність держави на сході країни.
Триває співпраця колективу Хмельницької АЕС із
громадською організацією «Нетішинська само-
оборона».

Так, у листопаді цього року працівники турбінного
цеху, навчально-тренувального центру, цеху тепло-
вої автоматики та вимірювань зібрали та передали
нетішинським військовим понад сім тисяч гривень на
закупівлю зимової форми.

Загалом за 2015 рік колективом Хмельницької
АЕС було зібрано понад 320 тисяч гривень фінансо-
вої допомоги для нетішинських військових. Третину
цієї суми зібрали працівники турбінного цеху, які
щомісяця протягом року виділяли частину коштів із

заробітної плати на нагальні потреби українських
захисників.

За словами представників «Нетішинської само-
оборони», серед основних проблем захисників —
якісні зимові берці, військова форма, термобілизна
та військово-тактичне спорядження. Самооборона
забезпечує 130 нетішинців у 21 підрозділі ЗСУ та
МВС. Зібрана допомога та кошти витрачаються
адресно для нетішинських захисників.

Постійне надання необхідної допомоги україн-
ським військовим — справа честі для колективу
Хмельницької АЕС. Допоки існуватиме загроза ціліс-
ності та незалежності держави, хмельницькі атомни-
ки спільно із жителями міста та народом України
надаватимуть посильну матеріальну та моральну
підтримку Збройним Силам України.

Справа честі колективу ХАЕС

З З ПРИЙДЕШНІМПРИЙДЕШНІМ НОВИМ 2016 РОКОМНОВИМ 2016 РОКОМ
І РІЗДВОМ ХРИСТОВИМ, ДОРОГІ СПІЛЧАНИ!І РІЗДВОМ ХРИСТОВИМ, ДОРОГІ СПІЛЧАНИ!
22 ГРУДНЯ — ДЕНЬ ЕНЕРГЕТИКА

Шановні працівники і ветерани
ядерно-енергетичного комплексу

України, спілчани!
Щиро вітаю вас з нашим професійним

святом — Днем енергетика! До цієї зна-
менної дати у трудових колективах галузі
проводяться урочисті заходи, оцінюється
зроблене за рік, ушановуються кращі пра-
цівники, окреслюються плани на майбутнє.

Цього року місія атомних енергетиків,
тих, хто пов’язав свою долю з благород-
ною справою дарувати людям світло і
тепло, була дуже відповідальною і, без
перебільшення, патріотичною.

Професія атомника, ядерна генерація
у цілому уособлюють собою сьогодні ста-
тус високоінтелектуальної держави,
мають визначальний вплив на стан еконо-
міки країни, добробут її народу, забезпе-
чення енергетичної і національної безпе-
ки України. Нині частка АЕС у структурі
виробленої електроенергії в країні пере-
вищує 55%. Зважаючи на це, держава в
особі уряду має у повному обсязі забез-
печувати розвиток стратегічної галузі —
продовження експлуатаційного ресурсу
діючих енергоблоків і будівництво нових,

модернізацію і підвищення безпеки АЕС,
сприяти реалізації інвестиційних і соці-
альних програм ДП НАЕК «Енергоатом».

Хочу особливо підкреслити, найго-
ловніший наш енергоресурс — це людсь-
кий потенціал. Українські атомники де-
монструють зразки звитяжної праці,
вкладають у свою справу душу і сповна
усвідомлюють усю повноту відповідаль-
ності, що лягає на їхні плечі за теперішніх
складних кризових явищ, в умовах війни
на сході країни.

Безумовно, Атомпрофспілка, як завжди,
обстоюватиме ваші права на високопродук-
тивну працю, відповідну за неї оплату та гідні
умови життя, знаходитиме можливість мо-
рально і матеріально підтримувати вете-
ранів.

Бажаю, дорогі наші енергетики, щоб
наше професійне свято, наступні Різд-
вяно-новорічні свята були осяяні світлом
і теплом, миром і добром. Здоров’я і
щастя вам і вашим рідним і, звісно, неви-
черпної енергії у всіх справах!
Із глибокою повагою
Голова Атомпрофспілки
України Валерій МАТОВ

21 грудня урочисто введено в дію новий енергетич-
ний об’єкт — магістральну повітряну лінію електропе-
редачі «Рівненська АЕС — Підстанція «Київська». Лінія з
Рівненської АЕС до «Київського кільця» живить столицю
та Центральний і Північний регіон.

Участь у заході взяли Президент України Петро
Порошенко та Міністр енергетики та вугільної промисловос-
ті України Володимир Демчишин.

Під час відкриття лінії Володимир Демчишин подякував
енергетикам за наполегливу працю. Він наголосив, що це
комплексне рішення, яке дасть можливість зміцнити енер-
госистему України. Реалізація проекту, підкреслив міністр,
стала можливою завдяки спільній роботі Міністерства та
Уряду, які ухвалили рішення впроваджувати стратегічні
інфраструктурні проекти, а також фінансовим донорам —
ЄБРР та Європейському інвестиційному банку, які надали
кредит під мінімальні відсотки.

Довідково: Магістральна повітряна лінія електропере-
дачі «РАЕС — ПС «Київська» дозволить уперше з 1986 року
повноцінно забезпечити потужності для столичного регіо-
ну, а також збільшити потужність для Київського енерго-
вузла на 700М Вт, виробництво яких забезпечить Рів-
ненська АЕС.

Окрім покращення якості енергопостачання, лінія
дозволить змінити баланс електрогенерації та збільшити
відсоток атомної генерації — дешевого джерела електрики,
потужності якої були обмежені мережами. Це, у свою чергу,
призведе до зменшення об’ємів теплової генерації, а відтак
— зменшення спалювання дефіцитного вугілля.

Будівництво лінії та додаткового трансформаторного
поля на підстанції «Київська» велося протягом 4-х років.
Проект фінансувався державними НАЕК «Енергоатом» та
НЕК «Укренерго», а також Європейським банком рекон-
струкції та розвитку та Європейським інвестиційним бан-
ком. Загальна вартість проекту 400 млн. євро. Ефективне
використання міжнародних кредитів — один зі способів
довести інвесторам можливість ефективно працювати в
Україні.

АЕС УКРАЇНИ: ЕНЕРГЕТИЧНЕ ЗРОСТАННЯ

«Рівненська АЕС — Підстанція «Київська»

На  БЩУ ВП «Рівненська АЕС» Фото Надії ТИМОФЄЄНКО
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ПРОТЕСТНІ ВИМОГИ ПРОФСПІЛОК

Загалом в акції взяли
участь до 10 тисяч людей —
профспілкові активісти, під-
приємці, аграрії. Вони спіль-
но звернулися до парла-
ментаріїв не підтримувати у
сесійній залі антисоціальний
проект держбюджету-2016,
а також низку інших антина-
родних законопроектів.

Від профспілок на мітин-
гу виступили представники
всеукраїнських профспілок
та профоб’єднань, профак-
тивісти з регіонів, голови
первинних профспілкових
організацій.

Звертаючись до присут-
ніх на площі, Голова ФПУ
Григорій Осовий наголосив:
«За півтора роки уряду Яце-
нюка втрачено 2 млн. робо-
чих місць. Заробітна плата
впала на 30%, а ціни та тари-
фи на комунальні послуги
зросли в рази. А в проекті
держбюджету на 2016 рік
пропонується заморожуван-
ня зарплати, прожиткового
мінімуму — це подальше па-
діння економіки і біда кожно-
му з нас. Тому професійні
спілки, які об’єднують 6,5
млн. членів тільки у ФПУ, а
сьогодні разом з вами на цій
площі також мої колеги з
інших національних об’єд-
нань профспілок, для того,
щоб сказати «ні» такій га-
небній економічній і соціаль-
ній політиці уряду».

Профспілки передали
парламенту свої вимоги
щодо необхідності внесен-
ня змін та ухвалення низки

законопроектів, спрямова-
них на захист соціально-
економічних прав.

Чого саме вимагають
профспілки від уряду та
Верховної Ради?

У Законі України «Про
Державний бюджет України
на 2016 рік»:

1) Встановити з 1 січня
2016 року розмір прожитко-
вого мінімуму на рівні фак-
тичного розміру прожитко-
вого мінімуму (у цінах жовтня
2015 року за розрахунками
Мінсоцполітики — 2544
грн.), а для працездатних
осіб — з урахуванням подат-
ків, обов’язкових зборів і
внесків — 2757 грн.).

У проекті держбюдже-
ту-2016 урядом пропонуєть-
ся з 1 січня 2016 року дис-
кримінаційний прожитковий
мінімум для працездатних
осіб залишити на рівні цього
року — 1378 грн., а для осіб,
які втратили працездатність,
— 1074 грн.

2) Встановити з 1 січня
2016 року мінімальну заро-
бітну плату на рівні фактич-
ного розміру прожиткового
мінімуму для працездатних
осіб з урахуванням податків,
обов'язкових зборів і внесків
та забезпечити щокварталь-
не її підвищення на рівень
інфляції. За профспілковими
розрахунками, розмір міні-
мальної заробітної плати
сьогодні має становити 5597
грн.

3) Передбачити кошти
для встановлення розміру

посадового окладу (тариф-
ної ставки) працівника І та-
рифного розряду ЄТС (на
основі якого розраховується
заробітна плата у бюджетній
сфері) на рівні мінімальної
заробітної плати відповідно
до чинного законодавства.
Грошовий розрив між цими
показниками вже сьогодні
становить 265 гривень.

4) Зупинити вилучення з
Фонду соціального страху-
вання з тимчасової втрати
працездатності страхових
коштів у сумі 1500000 тис.
грн., оскільки це призведе
до погіршення забезпечення
працівників виплатами по
лікарняних листках, вагіт-
ності та пологах, оплати лі-
кування в реабілітаційних
відділеннях санаторно-ку-
рортних закладів після пе-
ренесених захворювань і
травм;

5) Відновити з 1 січня
2016 року санаторно-курор-
тне лікування працівників та
оздоровлення дітей за учас-
тю Фонду соціального стра-
хування.

У проекті закону України
«Про внесення змін до дея-
ких законодавчих актів Ук-
раїни» (реєстр.№3628) вилу-
чити норми, зокрема, щодо:

протиправного приму-
сового вилучення у пра-
цюючих пенсіонерів 15%
призначеної пенсії та при-
пинення виплати пенсій осо-
бам, які працюють на поса-
дах державних службовців,
наукових працівників; «замо-
роження» у 2016 році показ-
ника заробітної плати для
призначення пенсій на рівні
середньої заробітної плати
за 2012, 2013 і 2014 роки,
оскільки це призведе до
заниження розмірів ново-
призначених пенсій тощо.

Не скорочувати фінансування
соціальних гарантій!

17 грудня під час позачергового пленарного
засідання Верховної Ради України восьмого скли-
кання під стінами парламенту зібралися на масову
акцію представники Федерації профспілок України
та її членських організацій. Захід організовано
Федерацією профспілок України на захист консти-
туційних трудових прав працівників проти антисоці-
альної спрямованості проекту держбюджету-2016.

ЩИРА ПОДЯКА АТОМПРОФСПІЛЦІ

Перед початком опалювального сезону
2015–2016 років Національний природний
парк «Черемоський» опинився у скрутному
становищі через відсутність коштів для при-
дбання твердого палива (дров) для котель-
ні орендованого приміщення. При неодно-
разових зверненнях адміністрації НПП до
Міністерства екології і природних ресурсів
вирішення питання про виділення додатко-
вих коштів затягувалося. Холоди і морози
уже настали, а НПП «Черемоський» знахо-
диться у Чернівецької області у гірській міс-
цевості Карпат.

Первинна профспілкова організація
НПП звернулася в Атомпрофспілку з
клопотанням про сприяння у вирішенні
питання про додаткове фінансування в
Міністерстві екології. При втручанні Атом-
профспілки це питання було вирішено
позитивно і Національному парку додат-

ково виділено 30 тис. грн. на придбан-
ня твердого палива. На сьогодні заво-
зяться дрова, в приміщенні тепло і ком-
фортно.

Колектив ППО НПП «Черемоський» щиро
вдячний працівникам Атомпрофспілки, які
приділили максимум уваги, часу, доклали
зусиль для вирішення питання додаткового
фінансування нашої установи.

Профкомітет ППО НПП «Черемось-
кий» особливо вдячний Атомпрофспілці
за передачу оргтехніки (ноутбука) для
профкому, а також юристу Атомпроф-
спілки Олександрі Кравчук за юридичну
підтримку, консультативну допомогу і
плідну співпрацю.

Від імені колективу НПП
«Черемоський»

голова профспілкового комітету
Євген КІЦУЛ

Об’єднує плідна співпраця

У КОЛЕГ-ЕНЕРГЕТИКІВ: ВІДБУВСЯ V З’ЇЗД НАФТОГАЗПРОФСПІЛКИ УКРАЇНИ

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Уперше за багато років з’явилися борги у
зарплаті та відрахуванні профспілці кош-
тів на культурно-масову, фізкультурну ро-
боту та оздоровлення, подекуди почалися
зриви в колдоговірному процесі, загостри-
лися ситуації із забезпечення працюючих
спецодягом, спецвзуттям та ін.

У цих складних умовах Центральна рада,
виборні органи профспілки та абсолютна
більшість фахівців, власників та роботодав-
ців доклали чимало зусиль для стабілізації
соціального становища в трудових колекти-
вах. За ініціативою Центральної ради, між
Міненерговугілля, Національною акціонер-
ною компанією «Нафтогаз України» та
Укрнафтогазпрофспілкою було підписано
Меморандум про порозуміння та консоліда-
цію дій щодо забезпечення збереження
прав та інтересів працівників підприємств
нафтової і газової промисловості на період
подолання економічної нестабільності в
державі. Зараз профспілкові комітети кон-
статують появу позитивних ознак та посту-
пову стабілізацію ситуації. Незважаючи на
складнощі часу, Профспілці працівників
нафтової і газової промисловості України
вдалося зберегти організаційну цілісність та
консолідувати зусилля трудових колективів
на виконання галузевих завдань. Однак на
сьогодні діє Галузева угода, укладена на

2012–2014 роки. Можливість вести соціаль-
ний діалог заблоковано через відсутність
Всеукраїнської організації роботодавців
нафтогазового комплексу.

У виступах також підкреслювалося:
традиційна робота Центральної ради та
об’єднуваних нею профорганізацій у сфері
культури, відпочинку, спортивної роботи та
оздоровлення в останні два роки доповни-
лася волонтерством та допомогою воїнам
АТО. Йшлося і про те, що спільними зусил-
лями роботодавців та профспілкових комі-
тетів знижено виробничий травматизм.
Однак це не дає підстав для самозаспо-
коєння. Порівняння коефіцієнтів важкості
та частоти нещасних випадків провокує
висновки про маніпулювання з істинни-
ми показниками травматизму. Питання
атестації робочих місць, забезпечення
ЗІЗ, дотримання режимів роботи та техно-
логії виробництва продовжують залиша-
тися пріоритетними для профорганів усіх
рівнів.

У звітний період набуло поширення
стримування окремими роботодавцями
активності профкомів. Непоодинокими
стали заборони доступу профспілки до
інформації та перевірок. І хоча із допомогою
правоохоронних органів, профільного мініс-
терства, НАК «Нафтогаз України» ці заборо-
ни долаються, конструктиву до співпраці
профспілки з роботодавцями це не додає.

Делегати з’їзду надзвичайно негатив-
но оцінили скасування Верховною Радою
України фінансування оздоровлення за-
страхованих осіб та їхніх дітей, вважають
справою профспілкової честі підтримати
відповідну електронну петицію та домог-
тися відновлення цієї надважливої для
всіх громадян України соціальної послуги
в 2016 році.

На форумі виступив Голова НАК «Наф-
тогаз України» Андрій Коболєв. Він не
став оперувати цифрами, яких, за його
словами, у нього багато, а у відкритому
діалозі з делегатами з’їзду розповів про
складності процесу реформування галузі
та завданнях, які стоять зараз і в перспек-
тиві перед працівниками нафтогазового
сектору економіки, у тому числі і перед
профспілками. Він високо оцінив співпра-
цю та соціальний діалог його структури з
Профспілкою як у центрі, так і на місцях.

У своєму виступі на форумі заступник
Голови ФПУ Сергій Українець зазначив, що
у галузі є серйозні перспективи зростання,
тому і завдання перед Профспілкою будуть
стояти непрості і відповідальні. Тим більше,
що Україна підписала Угоду про асоціацію з
Євросоюзом. Там, у ЄС, свої правила, їх
треба буде освоювати, щоб використову-
вати в інтересах працюючої людини.

Заступник Голови ФПУ поінформував
про плани та дії Федерації профспілок

України по забезпеченню соціально-еко-
номічного захисту працівників. Але ситуа-
ція з дотриманням конституційних норм,
принципу соціальної справедливості ду-
же складна. Соціальний діалог сьогодні
не відповідає вимогам часу. Тому проф-
спілки відновлюють активний та масовий
наступ з метою захистити законні права
та інтереси людини праці, який було при-
зупинено під час місцевих виборів та очі-
кування відродження повноцінного соці-
ального діалогу.

З’їзд також звернувся до соціальних
партнерів Профспілки з пропозиціями
щодо реформування системи оплати
праці, покращення її умов, розроблення
та подання на затвердження Кабіне-
ту Міністрів України переліку робіт із
шкідливими і важкими та особливо
шкідливими умовами праці, на яких
встановлюється підвищена оплата праці
працівників підприємств нафтогазового
комплексу.

З”їзд визнав роботу Центральної ради
профспілки працівників нафтової і газової
промисловості України за період з 2010
по 2015 роки задовільною та затвердив
Програму дій та пріоритетні напрями
роботи Профспілки на 2016–2020 роки.

Головою Профспілки шляхом таємного
голосування обрано Володимира Дмит-
ришина.

КОЛЕКТИВНІ ДОГОВОРИ ТА УГОДИ — ОСНОВА СОЦІАЛЬНОГО ЗАХИСТУ ПРАЦІВНИКІВ

22 ГРУДНЯ — ДЕНЬ ЕНЕРГЕТИКА

В этом году второй
энергоблок Запорожской
АЭС отметил 30-летний
юбилей. За три десятиле-
тия эксплуатации здесь
прошли серьезную школу
профессионального ста-
новления многие специа-
листы-оперативники.

Алексей Доронин, на-
чальник смены блока №2,
на станции работает с
1994 года. Профессию вы-
бирал по призванию — еще
в школьные годы решил
стать атомщиком. По окон-
чании Одесского политех-
нического института при-
ехал по распределению на
ЗАЭС. 

— Таких масштабов,
как здесь, не представлял,
— рассказывает Алексей
Гаврилович. — Я вырос в
городе Енакиево, где круп-
ный металлургический за-
вод, на котором бывал с
отцом… Там много шахт.
Но тут — совсем другое.
Все было новое. И каж-
дый раз приходилось учить-
ся. Переходишь на другую
должность — объем зна-
ний расширяется.

С самого первого дня
все эти годы Алексей До-
ронин — на втором блоке.
Начинал оператором реак-
торного отделения. Через
пять лет — переведен на
блочный щит управления,
где прошёл все ступени
карьерного роста: ВИУР,
ВИУБ, НСБ... В этом году
был аттестован в кадро-
вый резерв начальника
блока.

Таким образом, вот уже
более двадцати лет Алексей
Гаврилович работает на вто-
ром блоке, причем много
лет — в смене «Б», коллек-

тив которой считает самым
дружным и сплоченным.

Второй блок — это
семья, говорит наш собе-
седник. Еще при Александ-
ре Игнатьевиче Атанове
(зам. директора техниче-
ского по эксплуатации и
первом начальнике под-
разделения. — Прим. ред.)
были заложены именно
такие основы взаимоотно-
шений между сотрудника-
ми в ЭП как взаимовыручка,
взаимопомощь, осознание
того, что все делают одно
дело.

Известно, далеко не
всякий может стать опе-
ративником, выдерживать
физическое и моральное
напряжение. Нужны такие
качества как устойчивость
к стрессам, способность к
быстрой оценке ситуации,
быстрому реагированию.
На блочном щите, в конт-
ролируемой зоне — рабо-
тает сплоченная команда.
Смена и формируется та-
ким образом — ты знаешь,
что в любой момент под-
держит товарищ, который
рядом с тобой. Челове-
ческий фактор никто не
отменял, поэтому люди
здесь работают особен-
ные. Адекватные, откры-
тые, честные, готовые по-
мочь.

Второму блоку — 30
лет, он готовится к продле-
нию срока эксплуатации.
На вопрос, что поменя-
лось за годы его работы
здесь, Алексей Гаврилович
ответил, что очень многое,
причем глобально — по
«железу», по средствам
измерительной техники и
контроля, та же система
управления защиты, авто-

матика контроля электрон-
ного потока, масса дат-
чиков, приборов, система
пожаротушения… Такие пе-
ремены, безусловно, об-
легчают работу, но в то же
время техника становится
всё более сложной, более
насыщенной программны-
ми продуктами, которые
приходится осваивать, сно-
ва учиться. Но это дает и
новый стимул к совер-
шенствованию.

В преддверии Дня энер-
гетика Алексей Доронин,
конечно же, поздравил кол-
лег с праздником: «Всем
своим коллегам хочу по-
желать, прежде всего, мир-
ного неба, гармонии в
душе, в семьях. Новых
достижений! И спокойных
смен!».

Алексею Доронину не-
однократно объявлялись
благодарности за добро-
совестный труд, в 2014
году ему было присвоено
почетное звание «Лучший
специалист года». В 2015-м
он награжден Почетной
грамотой ГП НАЭК «Энер-
гоатом».

Ирина РОМАНОВА

Поддержит товарищ, который рядом
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ТЕМАТИЧНИЙ ПРОФСПІЛКОВИЙ СЕМІНАР

Участь у семінарі взя-
ли представники підприємств
атомної галузі, відповідальні
за гендерні напрями роботи у
своїх профспілкових організа-
ціях, усього 20 осіб. Експерт
Міністерства соціальної по-
літики України Тетяна Коно-
нович ознайомила учасників
семінару з деякими аспекта-
ми функціонування механізму
реалізації гендерної політики в
Україні, законодавчим забез-

печенням, формуванням від-
повідальних державних інсти-
туцій.

Функціонування націо-
нального механізму реалізації
гендерної політики, на думку
Тетяни Кононович, повинно
забезпечуватися діяльністю
низки установ, як державних,
так і недержавних, до яких
належать: комітети, підкоміте-
ти та комісії парламенту, ор-
гани центральної виконавчої

влади, департаменти, управ-
ління, відділи в структурі орга-
нів центральної виконавчої
влади. А також — незалежні
від уряду структури, які мають
самостійний статус, зокрема
й неурядові організації. При-
чому така діяльність повин-
на мати характер співпраці у
формі партнерських відносин,
коли організації, установи, ві-
домства задіяні в реалізації
гендерної політики, працюють
в одному напрямі, хоча й не
підпорядковуються одна одній.

На семінарі було розгляну-
то гендерні аспекти соціаль-
но-трудових відносин — необ-
хідність урахування гендерних
аспектів у колективних дого-
ворах та галузевих угодах,
проведення гендерного аналі-
зу відповідних документів.

Учасники семінару ділили-
ся своїм досвідом викорис-
тання впровадження засад
гендерної рівності у колектив-
них договорах та галузевих
угодах, у цілому в трудових
відносинах.

На жаль, зазначалося на
семінарі, колективні договори
та угоди останнім часом втра-
чають своє значення, подеку-
ди на підприємствах галузе-
вих угод взагалі немає. Тому

реалізувати таке завдання
стає важче. 

Зазначалося також, що
профспілкам для проведення
політики рівних можливостей
в організаціях галузі потрібні
спеціально підготовлені кад-
ри, які могли би вести таку ро-
боту, і, що надзвичайно важли-
во профспілковцям, вивчати
гендерне законодавство. 

Атомпрофспілка на кож-
ному промисловому майдан-
чику галузі має своє юридичне
представництво — відповідно
підготовлених юристів для за-
хисту інтересів працівників,
завдяки цьому профспілка
має можливість бути сильні-
шою, у тому числі у вирішенні
питань гендерної рівності. 

У рамках семінару керів-
ник Школи рівних можливос-
тей Лариса Колос у своїй лек-
ції «Психологія стресу у жінок
та боротьба з ним» розпові-
ла про особливості розвитку
стресу у чоловіків і жінок, про-
філактику стресу у професій-
ній діяльності.

Практичний курс з основ
лідерства провела керівник
Жіночого Консорціуму України
Віра Поровська.

Прес-центр
Атомпрофспілки

ГЕНДЕРНА ДЕМОКРАТІЯ. ЧАСТИНА III
У Києві в Інституті післядипломної освіти при Київсь-

кому національному університеті ім. Тараса Шевченка
відбувся семінар «Гендерна демократія. Частина III».
Захід було організовано Атомпрофспілкою за підтримки
Європейської федерації профспілок громадського обслу-
говування (EPSU). Це вже третій тематичний семінар, що
відбувся після дворічної перерви (2013–2014 рр.), спри-
чиненої складною ситуацією в Україні.

НОВІ НОРМОТВОРЧІ АКТИ ЗБЕРЕГТИ СТАТУС-КВО СМСЧ

Розв’язання проблем відом-
чих лікарень, від утримання яких
відмовилися колишні господарі,
переадресувавши ці функції міс-
цевим органам влади, тягнеться
на Кіровоградщині вже не один
місяць. Законодавчий поспіх, з
яким приймалося рішення, при-
звів до стану невизначеності по-
дальшого існування цих закладів,
незадоволення колективів та міс-
цевих громад. Адже у спланова-
них річних бюджетах вони не
передбачали фінансування за-
значених закладів і не прагнули
(чи не мали фінансової змоги)
взяти на себе клопіт щодо їх ут-
римання.

ДОЛЯ П’ЯТИ
Загалом до місцевої медичної

мережі повинні були влитися п’ять
відомчих лікарень, що розташо-
вуються територіально в Гайво-
ронському, Добровеличківському,
Маловисківському районах, містах
Знам’янці і Кіровограді.

У Знам’янці долю вже колиш-
ньої залізничної лікарні нібито
вирішено — завершено всі необ-
хідні процедури, сесією міської
ради прийнято відповідне рішен-
ня. У стадії завершення — під-
готовка до передачі таких само
лікарень у Помічній і Гайвороні.
Певних позитивних зрушень до-
сягнуто стосовно СМСЧ №17, що
в Смоліному. У владних коридо-
рах сподіваються: до кінця року
названі заклади таки приймуть до
комунальної власності.

Щоправда, в якому вигляді —
не береться прогнозувати ніхто.

ШАХТАРСЬКІ ЛІКАРНІ
Поки що не відомо, якою бу-

де доля шахтарської лікарні №19.
І справа навіть не в тім, чи в змо-
зі місто (Кіровоград) потягти та-
кий нежданий пиріг. «У разі, якщо
місто не візьме СМСЧ №19 до
своєї медичної мережі, заклад
візьмуть до обласної мережі, не-
зважаючи на те, що медична суб-
венція, в розрахунку на обслуго-
вувану закладом (на першому і
другому рівні меддопомоги) чи-
сельність населення, йде на міс-
то», — гарантує заступник голови
облдержадміністрації Сергій Ко-
валенко. Мовляв, позиція облас-
ної влади ґрунтується на заці-
кавленості у збереженні наявних
медичних закладів. Тим паче так
званої шахтарської лікарні. Адже в
регіоні діють Інгульська та Ново-
костянтинівська шахти, розвива-
ється уранодобувне виробництво.
Що в перспективі має забезпечи-
ти енергетичну безпеку держави.
Дивним видається, в принципі,
коли держава в особі влади про-
жектує розвиток важливого ви-
робництва (а як без нього в часи
повального дефіциту енергоре-
сурсів і т. п.?!), але нічого не ро-
бить конкретно, щоб зберегти
створюваний десятиліттями ліку-
вальний комплекс, такий необхід-
ний для працівників уранової галу-

зі. Хоча, з другого боку, може,
шахтарі й справді не такі вже й
«цяці», щоб не могли постояти
день-другий у чергах комунальних
медичних закладів.

Наразі в силі рішення Кірово-
градської обласної ради про на-
дання згоди на прийняття будівель
та споруд ДЗ «Спеціалізована ме-
дико-санітарна частина №19» до
спільної власності територіальних
громад сіл, селищ і міст області.
Тож заклад будь-якими способами
намагаються передати з держав-
ної власності до комунальної (Кі-
ровограда). Кажуть, Міністерство
охорони здоров’я підготувало від-
повідні документи, і нібито триває
підготовка рішення Кабінету Мі-
ністрів щодо такої передачі. Що-
правда, пиріг — без начинки. Від-
повідного фінансування не видно
ні там, ні тут. Отже — читай вище
про успішний розвиток уранової
галузі. На місцях нібито теж хочуть
зробити якнайкраще. Однак об-
ласна влада не може вказувати
міській, як діяти зі своєю власністю
(після передачі). Та сама має
визначитись, якою має бути вона
взагалі (?!). Ось тут, як то кажуть, і
собака заритий. То про що ми тоді
так довго говорили?!.

Один із варіантів — місто пов-
ністю забирає майновий комплекс
і вирішує питання про його утри-
мання. Інший — лише окремі по-
тужності, під поліклініку і стаціонар
(наприклад, на 40 ліжок). А решту
площ передає іншим закладам.
Але яким боком місто до успішно-
го розвитку уранодобувної галузі
держави — убий, не зрозуміло.

Тим часом, як стверджують
державні мужі, доля лікарні має
бути визначена саме впродовж
2015 року (чи то в 2016-му — апо-
каліпсис, а нам не кажуть, чи
влада зміниться, тож дуже пере-
ймається, щоб зробити ще хоч
одну гарну справу).

Нинішнього року фінансування
лікарні сяк-так відбувалося за
рахунок субвенції з державного
бюджету та цільової — з обласно-
го. Цих коштів, хоч і з великими
труднощами, але вистачило для
забезпечення діяльності закладу
та виплати зарплати. Хоч для цього
й доводилося виходити на акції
протесту. А з міського бюджету на
утримання медичного закладу не
надійшло жодної копійки.

А ЩО? ДІТЯМ — НУЛЬ,
А ВИ СКІЛЬКИ ХОЧЕТЕ?

Нещодавно в Кіровограді від-
булася чергова робоча зустріч, на
якій ішлося про подальшу долю ДЗ
СМСЧ №19. У ній узяли участь
представники обласної та міської
влади, зокрема, заступник голови
ОДА Сергій Коваленко, директор
департаменту охорони здоров’я
ОДА Олег Рибальченко, начальник
його управління фінансово-бюд-
жетного забезпечення і оплати
праці Тамара Збатанова, началь-
ник фінансово-економічного відді-

лу управління охорони здоров’я
міськради Любов Потоцька та го-
ловний лікар частини Олександр
Барков. Ініціював зустріч народний
депутат Костянтин Яриніч.

За інформацією Любові По-
тоцької, коштами на заробітну
плату та її індексацію заклад за-
безпечений. Працівникам СМСЧ
№19 погашено всю заборгова-
ність та виплачено компенсацію
за невчасно отриману заробітну
плату. Хоч і з запізненням, але по-
гашено заборгованість за енер-
гоносії, вчасно оплачується по-
точне енергопостачання. Не в
повному обсязі, але є кошти на
медикаменти та харчування хво-
рих у стаціонарі. Фінансовий ас-
пект вирішення цих питань забез-
печили за рахунок двох траншів
медичної субвенції з держбюд-
жету та субвенції з обласного
бюджету (у сумі 670 тисяч гри-
вень). Майже п’ять мільйонів гри-
вень виділив Кабінет Міністрів.

У рамках формування бюджету
на 2016 рік заклад подав бюджет-
ний запит на 13,8 мільйона гривень
(реальний — стверджує О. Бар-
ков). Відповідно до параметрів,
доведених департаментом фінан-
сів ОДА, граничний обсяг фінансу-
вання для СМСЧ №19 визначено в
сумі 4,3 мільйона гривень. Цифру в
4 мільйони обстоює й місто, аргу-
ментуючи тим, що на сьогодні в
стаціонарі СМСЧ — 40 ліжок. Отже,
для закладу розпочинається чер-
гове коло пекла. А чиновники
чомусь заспокоюють усіх тим фак-
том, що в місті в повному обсязі не
забезпечена жодна медична уста-
нова (!). І під час розробки бюджет-
них запитів йдеться про фінан-
сування першочергових статей.
Мовляв, обрахунки зроблено на
підставі першого варіанта дер-
жбюджету на 2016 рік, який був
представлений у Верховній Раді.
А в процесі доопрацювання гра-
ничні суми коригуватимуть. У
будь-якому разі, запевняють, на-
ступного року фінансування СМСЧ
здійснюватиметься належним чи-
ном, хоч би в якому статусі вона
була. Однак одразу висловлюють
побоювання, що у високих держав-
них коридорах більше не перейма-
тимуться проблемами шахтарської
лікарні взагалі. А ще кивають на
інші медзаклади. Мовляв, наприк-
лад, дитяча лікарня має 80 ліжок, а
на її утримання виділяють лише
3,9 мільйона гривень, традиційно
беручи чомусь приклад не прогре-
су та поліпшення обслуговування,
а навпаки — недостатнього фінан-
сування та неврахування належно-
го медичного обслуговування хоча
б дітей. Складається враження, що
комусь аж свербить позбавити
когось фінансування взагалі. Й
одразу відпадуть проблеми з ін-
шими медзакладами. З тією-та-
ки дев’ятнадцятою. А що? Дітям —
нуль, а ви скільки хочете?! Є ін-
ші важливі першочергові статті.

Наприклад, проведення фейково-
го опитування щодо переймену-
вання Кіровограда вартістю кілька-
сот тисяч гривень. Було б смішно,
якби не так гірко.

На думку Костянтина Яриніча,
можливостей у міської влади зали-
шити медичний заклад на своєму
балансі немає. Місту ця лікарня не
потрібна. Вона потрібна шахтарям,
їхнім родинам. Водночас за того
рівня фінансування, яке пропону-
ється, навряд чи буде змога утри-
мувати приміщення, та й стільки
відділень теж. По-друге, треба все-
таки прийняти конкретне рішення,
про яке повідомити трудовому
колективу, й довести процес до
кінця. Щоб люди знали, який саме
заклад функціонуватиме далі.

А може, й справді лікарня, яка
обслуговує працівників перспек-
тивно важливої галузі економіки,
що має забезпечити енергетичну
незалежність держави, перегинає
палицю і вона не потрібна? Про-
коментувати ситуацію ми попроси-
ли головного лікаря СМСЧ №19
Олександра Баркова.

— Чиновники керуються див-
ною логікою, — переконаний О.
Барков. — Встановлюючи граничні
межі фінансування, вони порівню-
ють спеціалізовану медсанчастину
з ефемерним дитячим лікувальним
закладом. Насправді в дитячій
обласній лікарні не 80, а 400 ліжок,
— зазначає фахівець. Якщо мова
йде справді про неї, адже саме на
цей заклад передбачено фінансу-
вання на 2016 рік у так званому
граничному 3,9 мільйона гривень.

Але я гадаю, що йдеться,
швидше за все, про міську дитячу
лікарню «Добруджа». Чия це по-
милка, чиновників із міської ради
чи когось іншого, і для чого її зроб-
лено, я не знаю. Порівняння, яке
проводить Любов Потоцька, м’яко
кажучи, не коректне. У «Добруджі»
працюють удвічі менше лікарів і
загальна кількість персоналу — 80
осіб, а в СМСЧ — 19 лікарів і 103
працівники іншого медперсоналу.
За 40 ліжками фактично закріпле-
но лише двох лікарів, 15 медичних
сестер і 11 санітарок. Але чиновни-
ки постійно й системно «забува-
ють», що до складу СМСЧ входять
поліклініка, клініко-діагностична
лабораторія, баклабораторія, при-
ймальне та фізіотерапевтичне від-
ділення, харчоблок, пральня, сте-
рилізаційна, господарча частина
тощо. Втричі відрізняється й пло-
ща приміщень. А головне — тут
надаються медичні послуги не
лише шахтарям, а й майже 3000
жителям прилеглих районів міста.
Крім того, до закладу лише за два
останні роки так чи інакше зверну-
лися по послуги ще майже 2500
громадян…

Тож висновок один: системне
нереально мале фінансування
закладу призведе до його закриття
і позбавить тисячі людей якісного
медичного обслуговування. Крап-
ка. Принаймні поки що мені зда-
ється, що комусь дуже хочеться
закрити шахтарську лікарню…

— А потім?!
— А потім буде, як завжди…

Петро МЕЛЬНИК
Кіровоград

ЗАМАХНУЛИСЯ СЕРЙОЗНО,
або Чому б не «реформувати» вже заразом і всю уранодобувну галузь?!

ЗМІНИ,
що вносяться до Порядку призначення
пенсій за рахунок коштів підприємств

та організацій окремим категоріям
працівників за результатами атестації

робочих місць за умовами праці
1. Підпункти 1 і 2 пункту 2 викласти у

такій редакції:
«1) чоловікам — при стажі роботи не

менше 30 років, з них не менше 12 років 6
місяців стажу роботи, що дає право на
призначення пенсії на пільгових умовах, на
тому підприємстві, у тій організації, за
рахунок яких призначається пенсія.

За відсутності стажу роботи, встанов-
леного абзацом першим цього підпункту, в
період до 1 квітня 2024 р. пенсія за віком на
пільгових умовах призначається за
наявності стажу роботи:

з 1 квітня 2015 р. по 31 березня
2016 р. — не менше 25 років 6 місяців;

з 1 квітня 2016 р. по 31 березня
2017 р. — не менше 26 років;

з 1 квітня 2017 р. по 31 березня
2018 р. — не менше 26 років 6 місяців;

з 1 квітня 2018 р. по 31 березня
2019 р. — не менше 27 років;

з 1 квітня 2019 р. по 31 березня
2020 р. — не менше 27 років 6 місяців;

з 1 квітня 2020 р. по 31 березня
2021 р. — не менше 28 років;

з 1 квітня 2021 р. по 31 березня
2022 р. — не менше 28 років 6 місяців;

з 1 квітня 2022 р. по 31 березня
2023 р. — не менше 29 років;

з 1 квітня 2023 р. по 31 березня
2024 р. — не менше 29 років 6 місяців;

2) жінкам — при стажі роботи не
менше 25 років, з них не менше 10 років
стажу роботи, що дає право на призначен-
ня пенсії на пільгових умовах, на тому під-
приємстві, у тій організації, за рахунок яких
призначається пенсія.

За відсутності стажу роботи, встанов-
леного абзацом першим цього підпункту, в
період до 1 квітня 2024 р. пенсія за віком на
пільгових умовах призначається за
наявності стажу роботи:

з 1 квітня 2015 р. по 31 березня
2016 р. — не менше 20 років 6 місяців;

з 1 квітня 2016 р. по 31 березня
2017 р. — не менше 21 року;

з 1 квітня 2017 р. по 31 березня
2018 р. — не менше 21 року 6 місяців;

з 1 квітня 2018 р. по 31 березня
2019 р. — не менше 22 років;

з 1 квітня 2019 р. по 31 березня
2020 р. — не менше 22 років 6 місяців;

з 1 квітня 2020 р. по 31 березня
2021 р. — не менше 23 років;

з 1 квітня 2021 р. по 31 березня
2022 р. — не менше 23 років 6 місяців;

з 1 квітня 2022 р. по 31 березня
2023 р. — не менше 24 років;

з 1 квітня 2023 р. по 31 березня
2024 р. — не менше 24 років 6 місяців».

2. В абзаці першому пункту 3 слова
«передбаченому абзацом четвертим»
замінити словами «передбаченому абза-
цом двадцять четвертим».

3. У пункті 6 слово «Мінпраці» замінити
словом «Мінсоцполітики».

Кабінет Міністрів України своєю
постановою від 9 грудня 2015 р. №1021
вніс зміни до Порядку призначення
пенсій за рахунок коштів підприємств
та організацій окремим категоріям пра-
цівників за результатами атестації ро-
бочих місць за умовами праці, затвер-
дженого постановою Кабінету Міністрів
України від 18 липня 2007 року №937.

ЗАТВЕРДЖЕНО
постановою Кабінету Міністрів України

від 9 грудня 2015 р. №1021
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Відсутність інформації про зроблену профспілковою організацією справу — це відсутність самої справи!

ГЕРОЇ НЕ ВМИРАЮТЬ!

У виставковій залі Юж-
ноукраїнського міського
історичного музею було
відкрито виставку «Герої
не вмирають», присвячену
Дню Гідності та Свободи,
що відзначається 21 лис-
топада, на честь початку
двох революцій: Пома-
ранчевої (2004 року) та
Революції Гідності (2013
року).

Традиційно на музейні
виставки, окрім пересічних
городян, приходять волон-
тери благодійного фонду
«Мирне небо», воїни АТО,
школярі міста, представники
ЗМІ, а також особливі гості.
Наразі такими особливими
гостями були настоятель
Храму Всіх Святих Українсь-
кого Народу УГКЦ, волонтер
та учасник Революції Гідності
отець Ігор та безпосередній
учасник Євромайдану, вете-
ран АТО Борис Радченко.

Перед тим, як відслужити
панахиду за загиблими на
Майдані перед банером з
портретами учасників Небес-
ної сотні, отець Ігор розповів
про роль церкви у ті доленос-
ні дні: «Сьогодні хочеться зга-
дати, як прокинувся не лише
Київ, а й увесь світ. Як церкви
перетворилися на осередки
любові і поваги один до одно-
го, стали притулком, де тися-

чі людей знайшли тепло,
харчі і нічліг. Як поранені люди
перебували у підпільних лі-
карнях, організованих у хра-
мах та монастирях. Хочеться
також згадати, як в усіх тих
осередках людської солідар-
ності, оазисах людської гід-
ності постійно вдень і вночі
лунала молитва. Згадати, як
на Майдані в молитовному
наметі зранку і ввечері слу-
жилася Божественна Літур-
гія». Отець Ігор відслужив
панахиду за загиблими під
час сутичок на Майдані, а
також за загиблими у зоні

АТО. На гарячу молитву за
душі тих, хто віддав життя за
Україну, стали не лише до-
рослі, а й юні патріоти —
молодші школярі.

Борис Радченко обрав
для себе найгуманнішу про-
фесію медика і вже чима-
ло років рятує людей, буду-
чи фельдшером на станції
швидкої медичної допомоги.
Але з часів Майдану життя
його змінилось: під час Ре-
волюції Гідності він у вільний
від роботи час займався во-
лонтерством — возив людям
на Майдан необхідні речі та

їжу, а потім рік захищав
Україну в зоні АТО на сході
країни. «Майдан не став для
мене несподіванкою, — роз-
повідає Борис. — Десь під-
свідомо я його очікував ще
задовго до основних подій,
адже тоді в країні склалися
всі умови для революції. Для
мене не стояло питання,
потрібно чи ні їхати на Май-
дан — я не можу стояти осто-
ронь подій, які змінюють мою
країну на краще».

Власний вірш, присвяче-
ний Революції Гідності, її Ге-
роям, рідній Україні прочитав
учень Южноукраїнської гім-
назії №1, засновник альма-
наху дитячої та юнацької
творчості Роман Жорін.

Відвідувачі виставки пе-
реглянули фотовиставку, що

відображає перебіг подій в
роки Помаранчевої револю-
ції та Революції Гідності.
Найбільш майстерно і вра-
жаюче на своїх знімках від-
образив події Майдану наш
земляк, журналіст Євген
Приходько. Гості також мали
можливість на великому ек-
рані переглянути фрагменти
з українського документаль-
ного фільму «Майдан» режи-
сера Сергія Лозниці, світова
прем’єра якого відбулася 21
травня 2014 року в рамках
спеціального показу офіцій-
ної програми 67-го Кансько-
го кінофестивалю.

Виставка триватиме до
кінця грудня. 

Оксана МІСЮКЕВИЧ
Фото автора

та Руслана КЛИМЕНКА

Молитва за Україну

У Нетішині живуть 172
дитини-інваліди, з них 50 —
діти працівників ХАЕС. Увага
та розуміння — ось голов-
не, чого вони потребують.
Члени комісії профкому по
роботі з дітьми збирали м’які
іграшки, шили одяг ляль-
кам, за власні кошти заку-
пили дрібних іграшок, кни-
жок-розмальовок, солодощів
«Барні», щоб вручити ма-
люкам. За домовленістю з
міським Палацом культури
був підготовлений концерт
силами дитячих творчих
колективів закладу та розва-
жально-ігрова програма.

Третього грудня у Між-
народний день інвалідів дис-
козала Палацу культури ра-
до зустрічала гостей. При
вході кожна дитина отрима-
ла велику квітку, зроблену з
надувних повітряних кульок
(їх приготувала Равіля Ро-
манко з відділу охорони
праці). Відкрила заходи член
профкому Людмила Маль-
ко, яка передала естафету
ведучій Світлані Степанюк. У

гості до діток завітали казко-
ві Маша та Ведмідь, білочки
з таночком, інші звірятка.
Малята плескали в долоні та
із задоволенням танцюва-
ли. А ще дітки охоче брали
участь у різноманітних весе-
лих іграх, конкурсах та роз-
вагах.

Не залишилися без ува-
ги й наші давні підопічні з
Берездівської спеціальної
загальноосвітньої школи-ін-
тернату. До поїздки до цього
закладу комісія теж готува-
лася з великою увагою, вра-
ховуючи потреби і побажан-
ня вихованців школи.

Представники Нетішин-
ського козацького полку зі
школи бойового гопака «Сва-
рог» продемонстрували ді-
тям запальний виступ, який
ті зустріли із захопленням
та супроводжували гучними
оплесками. Хлопці також
провели майстер-клас для
дітей школи-інтернату, роз-
повіли дещо з історії ко-
зацтва та козацької зброї,
закликали дітей вести здо-

ровий спосіб життя, не па-
лити, а також розповіли про
свої здобутки у змаганнях
з бойового гопака у нашій
країні та за кордоном. Зі сво-
го боку вихованці школи-
інтернату підготували для
гостей концерт з гарними
проникливими піснями, а
наостанок усі разом заспіва-
ли гімн закладу.

Ми подарували дітям
гарні іграшки, пригостили
цукерками та печивом, по-
бажали успіхів у навчанні,
наполегливості, а головне —
здоров’я. Кожна дитина от-
римала нашу увагу, відчула,
що про неї не забули, і що
вона є рівноправним членом
суспільства.

Щиро дякуємо колегам,
які не стояли осторонь і зро-
били свій внесок у прове-
дення заходів. А ще зібрали
для дітей іграшки, одяг, взут-
тя, книжки, ігри та багато
інших потрібних речей. Всі
вони були передані для ви-
хованців школи-інтернату.
Окрема подяка працівникам
відділу забезпечення якос-
ті, які передали три випус-
кних костюми для хлопців та
гарну сукню для дівчини-
випускниці.

Ріта ГРИЦАЄНКО,
член комісії профкому

по роботі з дітьми
і шефській роботі

БЛАГОДІЙНІСТЬ СПІЛЧАН

Від усієї душі
Поруч з нами є люди з обмеженими фізичними

можливостями, які потребують особливої уваги та
опіки як суспільства загалом, так і кожного окремо.

26 апреля 2016 года
исполняется 30 лет с
момента аварии на Чер-
нобыльской АЭС.

Верховная Рада ре-
шила провести парла-
ментские слушания на
тему «30 лет после Чер-
нобыля: уроки и пер-
спективы» 16 марта
2016 года.

За принятие проекта
постановления №3425
проголосовали 300 депу-
татов при минимально
необходимых 226.

На слушания будут
приглашены представи-
тели центральных местных
органов исполнительной
власти и местного само-
управления, обществен-
ных организаций, про-
фильных международных
организаций и специа-
листы научных учрежде-
ний.

Рада поручила Каби-
нету Министров разрабо-
тать и утвердить план под-
готовки государственных
мероприятий к 30-й го-
довщине катастрофы на
Чернобыльской АЭС, а
также решить вопрос его
финансирования из госу-
дарственного и местных
бюджетов.

У ВЕРХОВНІЙ РАДІ
УКРАЇНИ

Газета «Атомник України» №1–2, здвоєний обсяг, вийде у світ 14.01.2016 року
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